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Abstract (en)
[origin: DE4415388C1] A detonating chain for use in particular in mining has a large number of triggering stages S1, S2, ..., each of which contains
a series circuit which is connected between two supply lines (A, 0; B, 0) and consists of a thyristor T and a triggering device ZE. The signal
voltage for the thyristor T of each stage is in this case derived just from the switching state of the thyristor T in the respectively preceding stage. In
consequence, the activation is passed on from stage to stage independently of the triggering device ZE, and in particular independently of whether
any fuze at all is connected and whether, as is correct during activation, the said fuze does or does not have high resistance. In this way, defects
of known circuits are avoided, which can lead to the situation, when the electrical power supply is switched on, of the detonation originating not
only at the first triggering stage but also, at the same time, at the point of a missing fuze, or the detonation sequence ending at the point of a fuze
which is not operating correctly, or unacceptable delays occurring, and an excessive delay in consequence occurring to the interval between the
electrical sequence and the explosion wave, and undesirable changes occurring in the pressure wave which is initiated by the detonation sequence.
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Abstract (de)
Eine Sprengkette zum Einsatz insbesondere im Bergbau weist eine Vielzahl von Zündstufen S1, S2, ... auf, deren jede eine zwischen zwei
Versorgungsleitungen A, O bzw. B, O liegende Serienschaltung aus einem Thyristor T und einer Zündeinrichtung Z1 enthält. Die Signalspannung
für den Thyristor T jeder Stufe wird dabei allein aus dem Schaltzustand des Thyristors T der jeweils vorherigen Stufe abgeleitet. Dadurch wird
die Weiterleitung der Aktivierung von Stufe zu Stufe unabhängig von der Zündeinrichtung Z1, insbesondere unabhängig davon, ob überhaupt
ein Zünder angeschlossen ist und ob dieser bei Aktivierung ordnungsgemäß hochohmig wird oder nicht. Auf diese Weise werden Fehler
bekannter Schaltungen vermieden, die dazu führen können, daß beim Einschalten der Stromversorgung die Sprengung nicht nur an der ersten
Zündstufe sondern gleichzeitig an der Stelle eines fehlenden Zünders beginnt oder daß die Sprengfolge an der Stelle eines nicht ordnungsgemäß
funktionierenden Zünders endet oder daß es zu unzulässigen Verzögerungen und damit einer zu starken Verkürzung des Abstandes zwischen
der elektrischen Sequenz und der Explosionswelle und unerwünschten Änderungen in der durch die Sprengfolge ausgelösten Druckwelle kommt.
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